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#NEMAMO POTVRDE OBJAVA ČEŠKE I NJEMAČKE O ZARAZI NJIHOVIH GRAĐANA U

RH#

Djeca će ići u školu, poručio je u ponedjeljak ravnatelj Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo

Krunoslav Capak, ističući da trenutna epidemiološka situacija s manjim brojem zaraženih

upućuje da bi djeca normalno trebala početi pohađati nastavu.

"Djeca će ići u školu. Mi sada imamo dobru epidemiološku situaciju, naše brojke su male i trend

brojeva nam je u padu i sada bi djeca normalno trebala, mogla i morala ići u školu", izjavio je

Capak za RTL Danas.

Izvijestio je da je Nacionalni stožer civilne zaštite održao sastanak s Ministarstvom obrazovanja,

koje je formiralo savjetodavno tijelo u kojem su ljudi iz Stožera, epidemiolozi i njihovi stručnjaci,

a koji će o tome odlučivati.

Očekuje da će to savjetodavno tijelo idući tjedan održati svoj prvi sastanak te početi donositi

vezano za početak školske godine.

"Smatramo da se stručnjaci iz Ministarstva slažu s nama da bi djeca trebala ići u školu. Ali,

naravno, moramo imati sve varijante otvorene, jer ako dođe do 'slučaja', onda će djeca morati u

samoizolaciju i nastavu četrnaest dana pratiti od kuće, što je dugo vrijeme", istaknuo je Capak.

Nemamo potvrde objava Češke i Njemačke o zarazi njihovih građana u RH

Vezano za objave nekih zemalja, poput Češke i Njemačke, da su se njihovi građani zarazili

upravo na odmoru u Hrvatskoj, naveo je da su domaći epidemiolozi provjeravali informacije koje

su pročitali u novinama, ali nisu, naglasio je, dobili potvrdu "da to stvarno jest tako".

Napomenuo je da EU ima sustav za rano upozoravanje i djelovanje u slučaju zaraznih bolesti,

preko kojega se može otkriti slučaj zemlji u kojoj se netko zarazio.

U tom slučaju, ustvrdio je Capak, hrvatski epidemiolozi trebaju istražiti gdje su ti ljudi bili, jesu li

se stvarno tamo zarazili, treba li poduzeti neke mjere u objektu gdje su bili, itd.

Dobili smo službene prijave o nekoliko slučajeva zaraženih turista

"Mi reagiramo samo na službene prijave, dakle ne ono što se pročita u novinama ili na

portalima. To za nas nije službena prijava", kazao je i dodao da su za neke zemlje i dobili

službene prijave s "nekoliko slučajeva koji su prijavljeni".

Za medijske informacije o sve više zaraženih u noćnim klubovima na obali, rekao je kako

vezano za te slučajeve nije "bio na terenu", pa nije ni vidio, ali je po fotografijama uočio da su

većina tih klubova "u većoj mjeri prazni".

"Ima i nekih u kojima je gužva i inspekcija je zatekla takve situacije na terenu da je bio pretjeran

broj ljudi koji su se okupili. I onda inspekcija s organizatorima i zaposlenicima dogovara da se

mjere pojačaju, da se gužva smanji i da se pokušavaju pridržavati mjera te su se, s obzirom da
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nam je sad to jedan od glavnih izvora zaraze, te aktivnosti sada intenzivirale i masovno su

inspektori na terenu i kontroliraju", naglasio je.

Upitan hoće li biti nekih sankcija za vlasnike i organizatore u tim klubovima, odgovorio je da

mogućnost sankcija ili zatvaranja uvijek postoji, ali i istaknuo da su neki samoinicijativno zatvorili

objekte, neki u Zagrebu i trajno.

Za sankcije u klubovima uvijek postoji mogućnost, ali represija je zadnje što bi trebali raditi

"Dakle, postoji ta mogućnost da ljudi sami zatvore ako vide da nema smisla ili da je rizik prevelik

i da se s tim brojem ljudi ne mogu pokriti troškovi. Što se tiče inspekcijskih sankcija, za to uvijek

postoji mogućnost, a mi u Stožeru nekako mislimo da je represija ono zadnje što bi trebali raditi,

jer ona izaziva revolt", kazao je Capak.

"To se vidjelo u nekim drugim zemljama, da je važnije educirati, apelirati, donositi mjere koje su

preporuke i preporučivati, nego ići u represiju", dodao je.

Kruzerima treba dopustiti pristajanje kod Dubrovnika

Capak smatra da bi se kruzerima, koji su to zatražili, trebalo dopustiti pristajanje kod

Dubrovnika, ističući da su u Stožeru pažljivo analizirali mjere dvaju talijanskih kruzera koji se

bave krstarenjem na Mediteranu.

"One mjere koji su oni propisali uvijek na papiru zvuče i jesu jako dobre, pa mislimo da ako se

oni stvarno toga pridržavaju, da je to moguće i da bi ih trebalo pustiti da pristanu", poručio je.

U Stožeru, dodao je, imaju "još neke sitne dileme" što ako će kruzer imati bolesnu osobu na

brodu, u kojem smjeru će se ta osoba evakuirati, hoće li ići u matičnu zemlju, da li u Italiju kod

vlasnika ili će eventualno to tražiti od nas, "što mislim da ne bi trebalo dolaziti u obzir".

"Dakle, imamo svega još nekoliko sitnih dilema koje trebamo s organizatorima razriješiti i ako to

riješimo na povoljan način i zadovoljavajuće epidemiološki, mislimo da bi ih trebalo pustiti",

zaključio je Capak.

(Hina)
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